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ایران و آمریکا مدعیان اصلی  
رسیدن به فینال جام جهانی

ایسنا: اتحادیه جهانی کشتی به شانس بالای 
تیم های ایران و آمریکا برای رسیدن به فینال 
جام جهانی کشتی آزاد اشاره کرد و نوشت: ایران 
به دنبال کسب عنوان قهرمانی این مسابقات 
است. رقابت های جام جهانی کشتی آزاد در 
روزهای ۱۹ و ۲۰ آذر به میزبانی آمریکا و با 
حضور شش تیم برتر جهان برگزار می شود. 
تیم های آمریکا، گرجستان و مغولستان در گروه 
A قرار دارند و تیم های ایران، ژاپن و منتخب 
جهان نیز در گروه B این مسابقات جای دارند. 
پس از برگزاری دیدارهای مرحله گروهی، 
تیم های نخست هر گروه در فینال به مصاف هم 
می روند و تیم های دوم نیز در دیدار رده بندی به 
میدان خواهند رفت. اتحادیه جهانی کشتی، 
با تاکید بر شانس بالای ایران و آمریکا برای 
رسیدن به فینال و مبارزه برای کسب عنوان 
قهرمانی این رقابت ها، نوشت: جام جهانی بار 
دیگر در آمریکا برگزار خواهد شد و پس از ۳ سال، 
شاهد برگزاری این مسابقات خواهیم بود. انتظار 
می رود آمریکا و ایران به عنوان تیم های اول و دوم 
رقابت های کشتی آزاد قهرمانی جهان در بلگراد 
صربستان، به عنوان دو تیم برتر گروه خود راهی 
دیدار نهایی شوند و در فینال به مصاف هم بروند. 
دو تیم برتر مسابقات جهانی در فینال به مصاف 
هم بروند زیرا هر دو در گروه های مختلف قرار 
دارند. ایران در رقابت های جهانی بلگراد پس 
از آمریکا نایب قهرمان شد اما این بار چشم به 
کسب یک قهرمانی دیگر در جام جهانی دارد. در 
این میان آمریکا تحت فشار بیشتری خواهد بود، 
چراکه مقابل چشم تماشاگران خود به میدان 
خواهد رفت. به نظر می رسد ایران کار چندان 
سختی برای رسیدن به دیدار نهایی نداشته 
باشد، برد مقابل ژاپن آنها را یک قدم به فینال 

نزدیک می کند. 

خارجازمستطیلسبز

خبــــــر
شکایت رونالدو از یووه برای 

توافق مخفیانه ۲۰ میلیون یورویی 
کریستیانو رونالدو، ستاره پیشین یوونتوس 
قصد دارد از این باشگاه بابت طلب ۱۹. ۹ 
میلیون یورویی  شکایت کند؛ طلبی که ماجرای 
جالبی در پشت خود دارد. طبق گزارش گاتزتا 
دلواسپورت، رونالدو از یوونتوس خواسته تا مبلغ 
۱۹. ۹ میلیون یورویی که در سال ۲۰۲۰ توافق 
شده بوده را پرداخت کند، حتی در صورتی که 
یوونتوس را ترک کند. این فوق ستاره پرتغالی 
در حال حاضر از گروهی از وکلا خواسته تا قبل 
از ارائه شکایتش، وضعیت بانوی پیر را بررسی و 
ترازنامه های این باشگاه را مطالعه کنند. تحقیقات 
از بیانکونری نشان می دهد که یووه با وجود اینکه 
در ابتدای همه گیری کرونا به طور رسمی اعلام 
کرده بود که پرداخت دستمزدها را به طور موقت 
به حالت تعلیق درآورده است، اما با پرداخت ۱۹. 
۹ میلیون یورو به رونالدو به طور مخفیانه موافقت 
کرده بود که این مبلغ در ترازنامه های گزارش  

شده باشگاه یوونتوس وجود ندارد. 

 بحث بر سر 300 میلیارد

اختلاف در هیات مدیره استقلال! 

سالپنجم
شماره1435

آرمان ملی: در روزهای گذشته مبلغ 
بدهی و وضعیت درآمدی باشگاه استقلال 
در  نظر  اختلاف  البته  و  شد  مشخص 

هیات مدیره این باشگاه بالا گرفت! 
  کتمان حقیقت 

مدیرعامل باشگاه استقلال از بروز برخی 
مسائل تحت عنوان »کتمان حقیقت« انتقاد 
کرد و مدعی شد در مورد مسائل بودجه ای 
اطلاعات درستی به او داده نشده است. علی 
... زاده در خصوص اینکه همزمان با  فتح ا
آمدنش به استقلال با ۲۰۰ میلیارد بدهی 
مواجه شد، گفت: من زمانی کمپ ناصر 
حجازی را ساختم و تحویل دادم و الان 
سازمان خصوصی سازی این کمپ را با یک 
سند ۱۰۰۰ میلیارد قیمت گذاشته است 
و هنوز سندش کامل نشده است. من در 
یکی از برنامه ها دیدم که دوست عزیزم آقای 
آشتیانی گفته است که فتح ا... زاده قبول کرده 
است که استقلال بدهی دارد. من باید بگویم 
که اصلا نمی دانستم بدهی داریم. به من 
گفتند که ۳۰۰ میلیارد پول در حساب است و 
اسپانسر هم داریم و وضعیت خوب است. من 
آمدم به باشگاه و گفتم که بدهی میلیاردی 
استراماچونی را پرداخت کنیم. در حالی که ۳ 
مسئول مهم ورزش ما گفتند که وضع خوب 
است و پول داریم، ولی وقتی من به باشگاه 
آمدم و دیدم که پول نداریم. به من گفتند 
که بدهی استراماچونی را از کجا پرداخت 
کنیم و من گفتم که از ۳۰۰ میلیاردی که 
داریم، در حالی که دیدیم فقط یک ریال در 
حساب باشگاه بود و ۱5۰ میلیارد تومان هم 
وام گرفته اند و قسط آن را پرداخت نکرده 
بودیم. بعد از آن هم گفتند که 4۰ درصد از 
پول بازیکنان را پرداخت کرده ایم و بعد از آن 
دیدم که ۱7، ۱8 درصد از قرارداد بازیکنان 
پرداخت شده است. فتح ا... زاده افزود: بازیکنی 
مثل ارسلان مطهری که گل ما در سوپرجام 
را زده است یک ریال نگرفته است. بازیکن به 
من می گوید پول می خواهم و ما هم یک ریال 
نداریم و اسپانسر هم نداریم. من نمی خواهم 

بگویم که مدیر قبلی کارش ایراد داشته است 
ولی من الان آمدم نه تنها ۳۰۰ میلیاردی 
که گفتند، در حساب باشگاه نبود، بلکه باید 
در یک هفته ۲۰۰ میلیارد پول بدهم و اگر 
ندهیم دوباره تکرار می شود. ما تا آخر فصل 
هم 6۰۰ میلیارد تعهد ایجاد کردیم. من هم 
تقصیرها را گردن آجورلو نمی اندازم، اما اگر 
چیزهایی که می گویم اشتباه است بگویند. 
همه کسانی که به من قول دادند و گفتند پول 
داریم، می گویند تخلف شده است. ما ۲۰۰ 
میلیارد تا یک هفته باید پرداخت کنیم و 6۰۰ 
میلیارد هم تا آخر فصل باید پرداخت کنیم. 
روز گذشته کارت اعتباری سرمربی و مربیان 
ما را باطل کردند. من پرسیدم گفتند که یک 
آقایی که کنار تیم بوده او به کادرفنی داده 
است و قطع کرده است. امروز هم به مربی و 
بازیکنان ما تذکر و اخطار دادند. ما باید با وزیر 
برنامه ای بگذاریمی و بگوییم که الان کتمان 
حقیقت شده است. مدیرعامل باشگاه استقلال 
درباره اینکه الان با این اوصاف شرایط باشگاه 
چگونه می شود؟ گفت: ما یک ریال از اسپانسر 
طلبی نداریم. تنها طلبی که داریم این بوده 
که یک بازیکن در خارج داشتیم و یک مقدار 
هم از AFC طلب داریم که به ما نمی دهند و 

همه آنها را هم جمع کنیم یک میلیون دلار 
می شود. ما الان بدهی های استراماچونی، 
پادوانی و محبی داریم. برای بدهی محبی 
۲7۰ هزار دلار قرض کردیم و نتوانستیم پول 
را بفرستیم و الان یک مقدار از پولمان برگشت 
خورده و نمی دانیم کجاست. ما نمی دانیم پول 
را چطور منتقل کنیم و هر راهی را پرسیده ایم 
قبول نکردند. من آدمی نیستم که در بروم، من 
اگر نتوانم استقلال را درست کنم هیچ کس 
دیگری هم نمی تواند. جالب است که یکی 
از اعضای هیات مدیره گفته که ما پول داریم، 
خودش هم نمی دانست که اینقدر پول خرج 
شده است. دزدی نشده است، پول ها خرج 

شده اما می توانستیم معقول تر خرج کنیم. 
  نظر عضو هیات مدیره 

حجت کریمی عضو هیات مدیره استقلال 
در مورد صحبت های تلویزیونی روز جمعه 
.. زاده مبنی بر احتمال  . گذشته علی فتح ا
جدایی اش از سمت مدیرعامل باشگاه، تصریح 
کرد: بحثی در مورد استعفا نیست و فتح ا... زاده 
در استقلال می ماند ولی او وضعیت پولی را 
می دانست و به اصطلاح شرایط مشخص بوده 
است. وی درباره اینکه فتح ا... زاده با آگاهی 
مدیرعامل استقلال شده، گفت: بله او با آگاهی 

استقلال را انتخاب کرده است. ما همان شب 
اول به فتح ا... زاده گفته بودیم که پول نیست. 
بعد هم قرار نبوده به پول بورس دست زده 
شود و کسی با این پول باشگاه کاری انجام 
دهد و خرج کند.  کریمی در مورد اینکه چند 
روز قبل وعده اخذ وام و جذب اسپانسر باشگاه 
استقلال داده شده بود، اما این وعده عملی 
نشد، گفت: قرار بر این بود ظرف همین روزها 
نتیجه مشخص شود و به احتمال بسیار زیاد 
این هفته نتیجه گرفتن وام و اسپانسر جدید 

باشگاه روشن خواهد شد.  
  صحبت مجدد 

.. زاده در خصوص اینکه حجت  . فتح ا
کریمی مدعی شده وی با آگاهی از وضعیت 
مدیرعامل باشگاه شده است، گفت: من با 
آقای کریمی صحبت کردم، او گفت که در 
صحبت هایش به نبودن ۳۰۰ میلیارد تومان 
اشاره کرده است. وی تاکید کرد: کریمی 
حرف درستی می زند که من از شرایط خبر 
داشتم ولی او هم در ابتدای فصل نمی دانست 
که این ۳۰۰ میلیارد تومان در حساب باشگاه 
نیست. من می دانستم استقلال بدهی دارد 
ولی چون گفته بودند ۳۰۰ میلیارد در حساب 
هست گفتیم وقتی به باشگاه برویم با این پول 
بدهی ها را پرداخت می کنیم ولی دیدیم یک 

ریال هم نداریم. 
  اصلاحیه

حجت کریمی، عضو هیات مدیره باشگاه 
استقلال در گفت وگو با رسانه رسمی این 
باشگاه، در خصوص مصاحبه ای که از جانب 
او منتشر شده، اظهار کرد: فکر می کنم در 
خصوص این مصاحبه، سوءتفاهم شده و 
باید توضیحاتی بدهم. وی افزود: من نگفتم 
فتح ا... زاده از اول در جریان بوده که پولی در 
باشگاه نیست. هم ایشان و هم ما می دانستیم 
که باشگاه بدهی دارد، اما برای مدیرعامل 
باشگاه این ذهنیت را به وجود آورده بودند 
که مبلغ قابل توجهی یعنی سیصد میلیارد 
تومان قابل برداشت برای باشگاه وجود دارد، 

در حالی که اینطور نبود. 

پیشکسوت فوتبال ایران تأکید کرد که کی روش در جام 
جهانی ۲۰۲۲ قطر آن مربی پرقدرت گذشته نبود و با این 
شرایط تیم ملی کار دشواری در جام ملت های آسیا خواهد 
داشت. رسول کربکندی در گفت وگو با تسنیم، درخصوص 
بحث های چند روز اخیر مبنی بر ماندن یا جدایی کارلوس 
کی روش از تیم ملی گفت: اینکه ما و دیگر کارشناسان 
چه نظری داشته باشند و فدراسیون چه تصمیمی بگیرد 
دو موضوع متفاوت است. ما نظر می دهیم ولی طبیعتاً 
تصمیم گیرنده نیستیم. کی روش بعد از بازی با آمریکا 
از جوانگرایی در تیم ملی صحبت کرد و وزیر ورزش هم 

احتمال ماندن این مربی را رد نکرد. این اتفاقات نشان 
می دهد که صحبت هایی با کی روش برای تمدید قرارداد 
انجام شده است. وی ادامه داد: خیلی از کارشناسان این 
نظر را دارند که کی روش چیز جدیدی برای ارائه به تیم ملی 
و فوتبال ایران ندارد و من هم چنین نظری دارم. او دیگر 
تخلیه شده و فدراسیون فوتبال باید سراغ یک مربی جوان 
و باانگیزه خارجی برود که سبک مربیگری اش به فوتبال 
ایران و تیم ملی بخورد. در مورد استفاده از مربی ایرانی 
نظرم این است که اگر چنین اتفاقی رخ دهد دخالت در 
کارش زیاد خواهد شد و ما در فوتبال ایران قوانین و قواعد 

عجیبی داریم که ممکن است در صورت استفاده از مربی 
ایرانی با مشکلاتی مواجه شویم. اگر قرار است مربی ایرانی 
انتخاب شود باید به او اختیار تام بدهیم و حمایتش کنیم. 
پیشکسوت فوتبال عنوان کرد: این کی روش آن کی روش 
پرقدرت گذشته نبود. نیمکت تیم ملی ما نیاز به یک تحول 
بزرگ دارد و باید یک مربی خارجی کارنامه دار، جوان 
و باانگیزه را بیاوریم. از طرفی اعتقاد دارم که تعدادی از 
بازیکنان تیم ملی باید کنار بروند و این فرصت را باید برای 
بازیکنان جوان مهیا کنیم تا خودشان را نشان بدهند. 
تیم ملی نیاز به تغییر نسل دارد. کربکندی گفت: شرایط 
تیم ملی ما طوری است که در جام ملت های آسیا هم 
نمی توانیم ایران را شانس اصلی قهرمانی بدانیم. همه دیدند 
که کره جنوبی، ژاپن و استرالیا چه نتایجی گرفتند و ما چه 

عملکردی داشتیم.

کربکندی: 

کی روش مربی پرقدرت گذشته نبود 

   تصمیم 
سیاوش یزدانی هنوز در لیگ 22، یک دقیقه هم 
برای استقلال به میدان نرفته است. بازیکنی که یک 
سال پیش شرایط کاملا متفاوتی را تجربه می کرد، 
ممکن است در نیم فصل تصمیمات دیگری بگیرد. 

    جوان 
 یحیی گل محمدی سرمربی پرسپولیس روز شنبه 
گذشته در بازی دوستانه سرخ ها با شمس آذر قزوین با 
تراشیدن ریش هایش و گذاشتن کلاه چهره سابقش را 

به خود گرفته بود و دوباره جوان شد. 

           حواشی 
این روزها گادوین منشا به دور از حواشی در 
تمرینات مس رفسنجان حضور دارد و محمد ربیعی 
حداقل در 4 مسابقه دیگر رقابت ها تا شروع پنجره 
زمستانی به مهاجم نیجریه ای خود فرصت خواهد داد. 

ت
شــ

سنو
عک

دیدگـــــاه
بالا پایین جام جهانی 

اسماعیلحلالی
کارشناس فوتبال 

جام جهانی برای تیم ملی فوتبال ایران بالا و پایین زیادی 
داشت و عوامل زیادی در عدم موفقیت و صعود به دور حذفی 
دخیل بود. زمانی که کی روش به عنوان سرمربی انتخاب شد، 
برای آماده سازی تیم ملی خیلی دیر بود.  بعد از حضور مجدد 
کی روش در تیم ملی بازی های تدارکاتی برای هماهنگی نفرات و 
شناخت بازیکنان اصلی اصلا مهیا نشد. در نهایت در جام جهانی 
هم از داشته های خودمان به خوبی استفاده نکردیم. کی روش 
برای موفقیت در مسابقات جام های جهانی ۲۰۱4 و ۲۰۱8 از 
چند سال قبل برای آماده سازی تیم ملی برنامه ریزی داشت، اما 
این دوره هیچ کار مهمی صورت نگرفته بود.  در بازی با انگلیس 
از مهره های موجود به خوبی استفاده نشد و عملکرد بسیار 
ضعیفی داشتیم. در دیدار با ولز به خودمان آمدیم و بازیکنان 
تمام توان شان را گذاشتند. در نهایت مقابل آمریکا هیچ کدام 
از بازیکنان مان در حد و اندازه های خودشان نبودند و عملکرد 
مناسبی را از خود ارائه نکردند. چطور می شود که چند بازیکن 
را به قطر نبردند و چند بازیکنی را هم که بردند از آن ها استفاده 
نکردند. از طرفی دلیل همراه بردن 4 دروازه بان را متوجه 
نمی شوم درحالیکه علیرضا حقیقی دروازه بان با تجربه ای که 
در لیگ بسیار عالی کار کرد جایی در لیست تیم ملی نداشت.  
در بازی با آمریکا مهاجم آماده ای نداشتیم تا جایگزین سردار 
آزمون شود و سامان قدوس که یک هافبک است به جای آزمون 
وارد بازی شد. در دیدار رسمی 6 گل نخورده بودیم که در بازی 
انگلیس به این فاجعه هم رسیدیم.  دوباره می خواهند کی روش 
در تیم ملی بماند تا فوتبال ایران کاملا نابود شود. مهدی تاج 
هم که رئیس فدراسیون است و دست به دست کی روش، جان 
نیمه جان باقیمانده فوتبال کشورمان را بگیرد تا دیگر خیال مان 
راحت شود. برکناری اسکوچیچ کاری بسیار غلط و غیر انسانی 
بود. زمانی که هیچ کس جرأت گرفتن تیم ملی در بازی های 
مقدماتی جام جهانی را نداشت، اسکوچیچ تیم ملی را با اقتدار به 
جام جهانی برد، اما فدراسیون و تیم ملی که صاحب نداشت یک 
باره صاحب پیدا کرد. لطفا بگذارید این فوتبال نیمه جان نفس 

بکشد تا دوباره قد علم کند. 

جامجهانی2022
 تیم ملی فوتبال برزیل در حالی خود را آماده بازی 
دوشنبه شب با کره جنوبی در مرحله یک هشتم نهایی 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر می کند که هواداران این تیم در 
آستانه این بازی خبر خوبی دریافت کردند و آن بازگشت 
نیمار به تمرینات گروهی سلسائو بود. ستاره پاری سن ژرمن 
در بازی اول برزیل در مرحله گروهی جام جهانی قطر مقابل 
صربستان از ناحیه قوزک پا دچار مصدومیت شد و در ادامه 
بازی با تیم های سوئیس و کامرون را از دست داد. پیش از این 
گفته می شد که حضور این مهاجم ۳۰ ساله در بازی مقابل 
کره جنوبی در هاله ای از ابهام است اما نیمار با حضورش در 
تمرینات گروهی برزیل، هواداران این تیم را امیدوار کرد 
و با انتشار پستی در حساب کاربری رسمی اش در شبکه 
اجتماعی »توئیتر« اعلام کرد احساس خوبی دارد.  رودریگو 
لاسمار پزشک تیم ملی فوتبال برزیل در خصوص وضعیت 
ستاره ۳۰ ساله این تیم گفت: نیمار شانس حضور در مرحله 
یک هشتم نهایی را دارد. باید صبر کنیم و ببینیم چه می شود. 
در ویدئویی که فدراسیون فوتبال برزیل از تمرینات تیم 
تحت هدایت تیته منتشر کرده، نیمار به همراه بازیکنانی که 
در بازی با کامرون به عنوان بازیکن تعویضی حضور داشتند، 
در حال تمرین کردن است و همچنین با هر دو پا به سمت 

دروازه شوت می زند. 
  تیم ملی فوتبال اروگوئه در حالی به خاطر تنها یک گل  
زده کمتر از صعود از گروه H جام جهانی ۲۰۲۲ قطر بازماند 
که شاگردان دیه گو آلونسو معتقد بودند در دو بازی این تیم 
دو پنالتی شان گرفته نشد و یک پنالتی هم به ناحق علیه  آنها 
گرفته شد. کره جنوبی که امتیاز و تفاضل گلش با اروگوئه 
یکسان بود، تنها به خاطر گل زده بیشتر راهی دور بعد شد. 
آنها معتقد بودند که علیرضا فغانی داور ایرانی بازی با پرتغال 
 )VAR( حتی با وجود استفاده از فناوری کمک داور ویدئویی
به اشتباه یک پنالتی به سود حریف گرفت و در بازی با غنا در 
دور پایانی مرحله گروهی جام جهانی قطر هم دانیل زیبرت 
آلمانی دو پنالتی اروگوئه را نادیده گرفت. آگوستین سوارس 
خبرنگار بولیویایی با اشاره به این موضوع خبر داد که علیرضا 
فغانی و دانیل زیبرت به دلیل اشتباهاتی که به ترتیب در 
قضاوت های خود در بازی های اروگوئه مقابل پرتغال و غنا 
مرتکب شدند، دیگر در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر سوت نخواهند 

زد و فیفا قصدی برای استفاده از آنها ندارد. 
  مهاجم پیشین آرسنال و تیم ملی روسیه درباره 
برداشت های خود از جام جهانی ۲۰۲۲ در قطر صحبت کرد. 
به گزارش اسپورت اکسپرس، آندره آرشاوین در پاسخ به این 
پرسش که کدام تیم بیشتر از سایر تیم ها شما را شگفت زده 
کرد،  گفت: این تیم احتمالا مراکش است. آنها با اطمینان 
صعود کردند و فقط یک گل خوردند که آن را هم خودشان 
زدند. مهاجم پیشین آرسنال درباره صعود تیم های آسیایی 
کره جنوبی و ژاپن نیز اظهار داشت: به طور طبیعی این تیم ها 
غافلگیرکننده هستند. اینطور نیست که شما از آنها انتظار 

نداشته باشید. ژاپنی ها دو تیم مدعی را شکست 
دادند. این نشان می دهد که فوتبال 

در آسیا زنده است.  در جام جهانی 
۲۰۲۲ سه تیم از قاره آسیا یعنی 
ژاپن، کره جنوبی و استرالیا از مرحله 
گروهی صعود کردند. استرالیا در 
نخستین بازی یک هشتم نهایی ۲ 

بر یک از آرژانتین شکست خورد و 
حذف شد. 

باران چشمه: 

مغرضان گفتند ما و وزارت ورزش خواب هستیم
رئیس فدراسیون زورخانه ای و کشتی پهلوانی گفت که 
وزارت میراث فرهنگی و سایر مسئولان باید جلوی ابلاغ مصوبه 
»فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای« در یونسکو به جمهوری 

آذربایجان را بگیرند. 
  قلمرو 

 سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد )یونسکو( روز 
پنجشنبه گذشته از ثبت »فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای« 
به نام جمهوری آذربایجان در فهرست میراث ناملموس بشری 
خبر داد. مهرعلی باران چشمه رئیس فدراسیون زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی در گفت وگو با تسنیم، دراین باره اظهار داشت: در 
تاریخ ۲5 آبان ۱۳8۹ یعنی ۱6 نوامبر سال ۲۰۱۰ میلادی و بنا 
به درخواست کشور جمهوری اسلامی ایران، در فهرست میراث 
معنوی یونسکو که جلسه آن در کنیا برگزار شد، »آیین های 
فرهنگ پهلوانی و زورخانه ای« به عنوان میراث معنوی بشریت به 
ثبت سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد رسید و سند 
آن در فدراسیون موجود است، بنابراین آیین فرهنگ پهلوانی 
و زورخانه ای در سال 8۹ به نام ایران در یونسکو ثبت شده 
است. وی افزود: کشور آذربایجان که زمانی قلمروی ایران بوده، 
پیشنهاد داده است که »فرهنگ ورزش پهلوانی و زورخانه ای« 
به نام آنها ثبت شود که این در جلسه هفته گذشته در مراکش 

مورد تصویب یونسکو قرار گرفت و در واقع کلمه ای در آن تغییر 
کرده است. 

  پیشنهاد 
باران چشمه همچنین خاطرنشان کرد: ما در فدراسیون ایران 
و همچنین مهرعلیزاده رئیس فدراسیون بین المللی، قبل از 
برگزاری اجلاس اخیر، هم کتبی، هم شفاهی و همه جوره پورعلی 
مدیرکل ثبت آثار ملی وزارت میراث فرهنگی و گردشگری و 
همچنین دارابی را که معاون وزیر است در جریان گذاشتیم و آنها 
کاملا در جریان این ماجرا بودند، این دو نفر الان مراکش هستند 
و در اجلاس هم حضور داشتند. رئیس فدراسیون زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی تصریح کرد: پیشنهاد آذربایجان در جلسه یونسکو 
مطرح و تصویب شده، ولی هنوز ابلاغ نشده است. آذربایجان تا 
زمان قاجار تحت قلمروی ایران بوده و این ورزش زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی در آن سرزمین هم انجام می شده است، اینها 
اسنادی را نشان داده اند مبنی بر اینکه مردم شان این ورزش 
را انجام می دهند و این ورزش را دوست دارند. برای یونسکو 
مهم این نیست که اگر چیزی به نام کشوری ثبت شده است، 
به نام کشور دیگری ثبت نشود، البته این اظهارات آقای پورعلی 
است که این گونه گفته است، او گفته است که برای یونسکو 
محدودیتی در ثبت آثار چند کشور وجود ندارد، با وجود این، ما 

به عنوان فدراسیون ورزش زورخانه ای و کشتی پهلوانی ایران هم 
به صورت کتبی و هم شفاهی پیام دادیم که از این کار جلوگیری 
کنید، حداقل اینکه عبارت ورزش زورخانه ای را از این مورد کشور 
آذربایجان حذف کنند، ولی متأسفانه این کار انجام نشده است. 
باران چشمه در ادامه یادآور شد: کاری که باید انجام بدهیم، این 
است که کمک کنیم تا توسط نماینده ایران در یونسکو و وزارت 
میراث فرهنگی و دیگران، اجازه ندهیم یونسکو این مصوبه را 
ابلاغ کند، در واقع جلوی ابلاغ آن را بگیریم، این کار به نظرم 

شدنی است و می توانیم آن را انجام بدهیم. 
  خواب یا بیدار! 

وی تصریح کرد: می گویند فدراسیون و وزارت ورزش خواب 
هستند یا بیدار؟ ما خیلی هم بیدار و هوشیاریم، ولی در سازمان 
یونسکو نماینده ای از فدراسیون و وزارت ورزش وجود ندارد و 
وزارت میراث فرهنگی نماینده دارد و نماینده اش هم حضور 
داشته است. برخی از دوستان مغرض گفته اند که وزارت ورزش 
و فدراسیون خواب هستند، در حالی که ما هشدار داده و یک ماه 
قبل نامه رسمی به وزارت میراث فرهنگی زده بودیم و کاملا در 
جریان بودند. رئیس فدراسیون زورخانه ای و کشتی پهلوانی 
در پاسخ به این پرسش که »پس چرا این مسئولان اقدامی 
نکرده اند؟«، اظهار داشت: الآن نمی توانیم بگوییم که کاری انجام 
نداده اند، چون آنجا نبودیم که ببینیم چکار کرده اند، دیشب هم 
که پیگیری کردم، گفتند موضوع را دنبال کرده اند، ولی به هرحال 
رأی را آنگونه دادند، حالا اینکه دقیقا چه گذشته است، باید این 
دوستان بازگردند و از آنها سؤال شود، به هرحال وزارت میراث 

فرهنگی متولی این گونه مسائل در کشور است. 

 روشن: 
 بازیکنان تیم ملی 

 در جام جهانی 
هیچ مشکلی نداشتند!

حسن روشن پیشکسوت استقلال در خصوص 
شرایط تیم ملی فوتبال کشورمان در جام جهانی و 

بعد از آن صحبت کرد. 
   در خصوص حذف ایران از مسابقات 

جام جهانی 2022 قطر چه نظری دارید؟
 از نگاه من بازیکنان هیچ مشکلی نداشتند. 
این بچه ها در اروپا فوتبال بازی می کنند و سابقه 
یک دوره حضور در جام جهانی را هم داشتند. اما 
تیم ملی تاکتیک مناسبی را برای این مسابقات در 
پیش نگرفت. ما در بازی اول ترسو بودیم ولی در 
همان بازی در نیمه دوم جسارت پیدا کردیم و دو 
گل به انگلیس زدیم. در بازی دوم بچه ها خودشان 
بودند و خوب ظاهر شدیم. ولی در بازی سوم 
دوباره با ترس به میدان رفتیم و همین موضوع 
کار دستمان داد. باید کادر فنی تیم ملی و شخص 
کی روش در این خصوص توضیح دهد. فدراسیون 
فوتبال باید به افکار عمومی بابت حذف تیم ملی 
پاسخ بدهد که چرا با بهترین تیم چند سال اخیر 
نتوانستیم نتایج خوبی کسب کنیم. به نظرم ما 
می توانستیم هر سه تیم گروه خود را شکست 

داده و به مرحله بعدی صعود کنیم. 
  شاید کی روش در جام ملت های آسیا 

همچنان سرمربی تیم ملی باشد!
واقعا جای تاسف است که آقای تاج تا این اندازه 
در رابطه با کی روش خوب برخورد می کنند. به 
هیچ وجه موافق نیستم که کی روش باز هم در 
فوتبال ما حضور داشته باشد. قبلا هم گفته بودم 
که صلاح نیست این فرد به ایران برگردد. چون در 
یک دوره 8 ساله هیچ مقامی برای فوتبال ما کسب 
نکرد و فوتبال ما در تمام بازیهای مهم با این مربی 
نتیجه نگرفته است.  به هر حال ایشان خیلی پول 

کم کرفته دوست دارد دوباره بماند.  
  چرا کی روش با این نتایج همچنان 
شانس حضور روی نیمکت تیم ملی را دارد؟

این را باید از هیات رئیسه و شخص تاج 
پرسیدکه چرا چنین شانسی را به این مربی 
می دهند. فکر می کنم وقت آن رسیده که دوباره 
مهدی تاج مریض شودو برود شاید نفرات بعدی 

این مربی را برکنار کنند. 


